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Białe Błota, 25.04.2023 r. 

BRG.0002.7.2023 

 

 

Protokół z LXXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 25.04.2023 r.  

w trybie zdalnym w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

 

 

Sesja trwała: od godziny 15:00 do godziny 16:15 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Piotr Mądrzyński  

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków.  

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Krzysztof Kocikowski 

7. Jacek Krzyżanowski 

8. Karolina Lachowicz 

9. Aleksandra Lubońska 

10. Piotr Mądrzyński 

11. Krzysztof Michalak 

12. Zbigniew Moroz 

13. Ilona Nowakowska 

14. Sławomir Ossowski 

15. Sławomir Ruge 

16. Henryk Sykut 

17. Magdalena Sznajder 

18. Katarzyna Tomicka 

19. Maria Wolsztyńska 

20. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-

Kowalska, mec. Maciej Dalka 
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Porządek obrad 

1. Otwarcie LXXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwier-

dzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwały: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023, 

5. Zakończenie obrad LXXIV Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie LXXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich 

zebranych. Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje  

w zakresie danych osobowych. 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnego Piotra Mądrzyńskiego. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcje sekretarza obrad radnego Piotra Mądrzyńskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 

Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski 

 

Sekretarzem obrad został wybrany radny Piotr Mądrzyński. 

 

Ad. 3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota 

na lata 2023-2039 (nagranie od 00:03:30 do 00:04:06). 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie przez Skarbnika Gminy do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039 z załącznikiem nr 1  

z pominięciem załącznika nr 2.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Michalak 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 

Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski 

 

Porządek obrad został przyjęty. 
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Ad. 4. Podjęcie uchwał: 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła projekt uchwały wraz  

z proponowanymi autopoprawkami. Skarbnik przekazała informacje na temat zadania: Dotacja 

celowa z budżetu na dofinansowanie kosztów realizacji zakupów inwestycyjnych jednostek 

niezaliczanych do sektora finansów publicznych z przeznaczeniem na zakup średniego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Białych Błotach. 

(nagranie od 00:05:36 do 00:17:25). 

 

Swoją obecność zgłosił radny Jacek Krzyżanowski.  

 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał o samochód bojowy dla Ochotniczej Straży Pożarnej, jaka 

jest różnica, jeżeli ten samochód byłby zakupiony przez Gminę, jakie będą konsekwencje dla 

Gminy, jeżeli zakupu dokona OSP. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska wskazała, 

że gdyby zakup był dokonywany przez Gminę Białe Błota to właścicielem majątku byłaby 

gmina, zwiększona by była wartość majątku Gminy Białe Błota. W momencie udzielenia dotacji, 

na rachunek bankowy Stowarzyszenia zostanie przekazane 725 000,00 zł, samochód będzie 

stanowić majątek Stowarzyszenia. Skarbnik poinformowała, że OSP otrzyma  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu kwotę  

w wysokości 475 000,00 zł. Skarbnik zauważyła, że OSP może zwiększyć wniosek na dotację 

na przyszły rok, ponieważ koszty działalności zwiększą się z uwagi na konieczność utrzymania 

nowego wozu. Radny Krzysztof Kocikowski odniósł się do kwestii utrzymania samochodu, 

napraw, gwarancji (nagranie od 00:17:42 do 00:23:38). 

 

Do sytuacji odniósł się radny Łukasz Wyszomirski, zaskoczyła go zmiana formuły i związana  

z tym utrata kontroli nad istotnym składnikiem majątku (nagranie od 00:23:41 do 00:24:52). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut rozpoczął dyskusję na temat 

zabezpieczenia przez urząd praw do przekazanej kwoty. Zdaniem Wiceprzewodniczącego 

łatwiej by było, gdyby samochód był własnością gminy, ale formuła jest taka, nie jest to niczyja 

wina (nagranie od 00:24:54 do 00:27:58). 

 

Radna Aleksandra Lubońska zapytała o koszty ubezpieczenia oraz wyposażenie samochodu 

bojowego. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odpowiedziała, że koszty 

ubezpieczenia ponosi właściciel. Radny Łukasz Wyszomirski przekazał, że samochód nie będzie 

wyposażony w sprzęt, OSP będzie starć się o dofinansowanie z innych źródeł. Zdaniem radnego 

Bronisława Balcerowskiego należy przygotować się na to, że OSP będzie wnioskowało  

o zwiększoną kwotę dofinansowania na kolejny rok (nagranie od 00:27:59 do 00:31:00). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski złożył wniosek o zmianę budżetową roku 2023 oraz rozszerzenie 

zadania pod nazwą Budowa ul. Myśliwskiej w Cielu Etap I o budowę chodnika na odcinku 

północnym, od ul. Pocztowej do ul. Źródlanej i zabezpieczenie kwoty 135 000,00 zł poprzez 
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zmniejszenie o tę wartość zadania pn. Budowa ul. Białobłockiej w Kruszynie Krajeńskim 

(nagranie od 00:31:16 do 00:33:51). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut przekazał informację  

z Nadleśnictwa Bydgoszcz na temat ilości pozyskanego przez Nadleśnictwo drewna z wycinki 

przy ul. Białoblockiej w Kruszynie Krajeńskim, pozyskano 87,43 m³ (nagranie od 00:33:52 do 

00:36:21). 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odniosła się do propozycji wprowadzenia 

zmian, powiedziała, że na wprowadzenie takich zmian pozwolić nie może (nagranie od 00:36:46 

do 00:37:16). 

 

Radny Krzysztof Michalak odniósł się do omawianej wcześniej kwestii zakupu wozu 

strażackiego (nagranie od 00:37:20 do 00:37:46). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski odczytał złożony 19 kwietnia wniosek. Skarbnik wyjaśniła, że ten 

wniosek do niej nie został dekretowany (nagranie od 00:38:45 do 00:40:46). 

 

Radny Bronisław Balcerowki zapytał o kwestię chodnika na ul. Myśliwskiej w Cielu. Radny 

Łukasz Wyszomirski potwierdził, że chodnik został zaprojektowany, do połowy zostanie 

wykonany z oszczędności, jakie powstały na tym zadaniu. Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Białe Błota Henryk Sykut przekazał, że wykonawca inwestycji wycenił budowę drugiej części 

chodnika na 135 000,00 zł, aby zakończyć I etap zadania (nagranie od 00:40:50 do 00:42:30). 

                

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator poinformował, że wniosek, który złożył radny Łukasz 

Wyszomirski nie został uwzględniony i tym samym nie został przekazany do wprowadzenia do 

budżetu, środki są zaangażowane na budowę ul. Białobłockiej i mogą zostać wykorzystane po 

zakończeniu i rozliczeniu tej inwestycji (nagranie od 00:42:37 do 00:43:15). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut stwierdził, że do kompetencji Rady 

należy kształtowanie budżetu, nawet po jego uchwaleniu, warunkiem jest to, aby nie zwiększać 

deficytu (nagranie od 00:43:17 do 00:43:28). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski odniósł się do uchwalonego budżetu ul. Białobłockiej oraz 

dodatkowych środków w wysokości 250 000,00 zł przeznaczonych na karpowanie (nagranie od 

00:43:28 do 00:44:10). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zaznaczył, że sesja została zwołana na jego wniosek. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz odpowiedział, że poprawki do 

uchwały można wnosić. Wójt ponownie podkreślił zaangażowanie środków na zadaniu budowy 

ul. Białobłockiej (nagranie od 00:44:20 do 00:45:48). 

 

Radna Magdalena Sznajder zauważyła, że o tym, że zabraknie 135 000,00 zł na dokończenie 

chodnika radni dowiedzieli się w trakcie obchodu budowy, o czym poinformował ich wykonawca 

(nagranie od 00:44:20 do 00:47:07). 
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Radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że w ramach uchwał zgłoszonych na sesję 

nadzwyczajną, wnioski nie mają prawa zaistnieć. Radna odniosła się do kosztów budowy  

ul. Myśliwskiej, przypomniała wycofanie z budżetu ul. Olchowej, Żaków i Ezopa, ulic, których 

projekty tracą ważność w tym roku (nagranie od 00:47:16 do 00:48:46). 

 

Radna Magdalena Sznajder zabrała głos ad vocem słów radnej Marii Wolsztyńskiej (nagranie od 

00:48:50 do 00:50:46). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator poprosił o przerwę, aby poczekać, aż do obrad dołączy 

mec. Maciej Dalka. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz odniósł się do 

kompetencji Rady Gminy w kształtowaniu budżetu (nagranie od 00:51:04 do 00:50:46). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 10 min. przerwy. 

 

 

W związku z brakiem obecności mecenasa Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek 

Grzywacz poddał pod głosowanie wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego.  

 

Po rozpoczęciu głosowania, mec. Maciej Dalka zdalnie dołączył do obrad. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego dot. przesunięcia środków z ul. Białobłockiej na 

kontynuację budowy chodnika ul Myśliwskiej w Cielu od ul Pocztowej do ul. Źródlanej. Radny 

wnosi o zabezpieczenie kwoty 135 000 zł poprzez zmniejszenie o tę wartość zadania pn. 

Budowa ul. Białobłockiej w Kruszynie Krajeńskim. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz 

Wyszomirski 

 

PRZECIW (5) 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Maria 

Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

NIEOBECNI (1) 
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Kamilla Grzelak 

 

Wniosek przeszedł.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.49.2023 zmieniającą uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023. 

 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039 

 

Radny Łukasz Wyszomirski przekazał, że radni połączeni zdalnie zgłaszają chęć zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz odpowiedział, że nie widzi zgłoszeń, 

nie ma zabezpieczonego ekranu. Wywiązała się dyskusja, w której udział wziął radny Krzysztof 

Kocikowski. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator podkreślił, że wystarczy, aby 

Przewodniczący usiadł prostopadle do monitora. Radna Maria Wolsztyńska przypomniała, że 

radni już na początku kadencji zgłaszali, że nie widać Przewodniczącego, wystarczy, aby się 

przesiadł (nagranie od 01:00:08 do 01:11:59). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.50.2023 w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039. 

 

Ad. 5. Zakończenie obrad LXXIV Sesji VIII Kadencji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz podziękował wszystkim za udział  

w sesji, zamknął obrady LXXIV Sesji Rady Gminy. 

 

 

 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Białe Błota 

/-/Henryk Sykut 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/37140/sesja-rady-w-dniu-wtorek-25-kwietnia-2023.htm 

 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

16.05.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/37140/sesja-rady-w-dniu-wtorek-25-kwietnia-2023.htm

